
 
 
 
 
  VRAGEN 
 
door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 
Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 
 
2011 – Nr. 29. 
 
VRAGEN van de Stadspartij van de heer G.J.D. Offerman betreffende RSP/REP 
verbinding Oosterpoort-Helpman. 
(Binnengekomen: 23 maart 2011) 
 
 
Geacht College, 
 
U heeft de gemeenteraad per brief van 4 februari 2011 over de voorgang van het 
RSP/REP geïnformeerd. In uw brief maakt u onderscheidt tussen projecten.  
De bereikbaarheidsprojecten vallen in uw brief uiteen in:  
1. Concrete bereikbaarheidsprojecten; 
2. Regionaal mobiliteitsfonds; 
3. Motie Koopmans. 
 
Onder 3 de motie Koopmans kan men diverse zaken lezen: 
 
Onder andere wordt door Prorail ook hier weer van alles uitgewerkt. Men koppelt 
onder dit punt nu ineens de problematiek van de verbinding Helpman – Oosterpoort 
aan de Zuidelijke Ringweg Groningen en de Knoop Groningen. Wordt met deze 
redenering de in het provinciale MIT gereserveerde 20 miljoen mogelijk handig en op 
slinkse wijze weggesluisd?  
 
De Stadspartij heeft hierover de volgende vragen: 
1. Hoe zit het nu concreet met de verkenning naar deze verbinding zoals 
aangekondigd in het provinciale MIT 2010? 
2. Wie is hiervoor verantwoordelijk? 
3. Wanneer mag de raad deze verkenning tegemoet  zien? 
4. Is het hiervoor gereserveerde bedrag van 20 miljoen euro nog beschikbaar voor de 
verbinding Oosterpoort - Helpman?  
 
Het college beantwoordt de vragen als volgt: 

Groningen, 19 april 2011. 
Vraag 1 
U verwijst naar het Meerjaren Investeringsprogramma Transport (MIT) van de 
provincie Groningen van 13 januari 2009. In het projectfiche 
12 "Spoorwegveiligheid" van het MIT geeft de provincie aan dat er 20 miljoen euro 
beschikbaar is voor de overweg Esperantostraat. Alle ambities voor extra treinen 
maken dat deze spoorwegovergang niet gelijkvloers kan blijven. In het projectfiche 
staat het voornemen om in 2009 en 2010 een verkenning uit te voeren naar 
oplossingen.  



 
 

2 

 
Op 2 juli 2009 is het bestuurlijk voorkeursplan (BVP) door de stuurgroep Zuidelijke 
Ringweg vastgesteld. Daarmee ligt er een principe oplossing voor de Zuidelijke 
Ringweg met naast de hoofdrijbaan een parallelstructuur. Zoals u bekend, wordt het 
BVP de komende periode door het projectbureau Zuidelijke Ringweg uitgewerkt tot 
een ontwerp. Daarom vinden zowel het provinciebestuur als wij het procesmatig en 
inhoudelijk verstandig de oplossing voor de Esperantostraat inhoudelijk onderdeel te 
maken van het project Zuidelijke Ringweg. Een aparte verkenning, zoals in het MIT 
beschreven, is dan dubbelwerk. 
  
Vraag 2 
Voor de uitwerking is het projectbureau Zuidelijke Ringweg verantwoordelijk onder 
regie van de stuurgroep Zuidelijke Ringweg waarin Rijkswaterstaat, provincie 
Groningen en Gemeente Groningen zitten hebben. 
 
Vraag 3 
Eind dit jaar liggen er ontwerpen voor de Zuidelijke Ringweg, waaronder ook een 
uitwerking voor de omgeving Esperantostraat, die dan ook aan u gepresenteerd 
worden. 
 
Vraag 4 
In de stationsomgeving en de oostkant van het station ligt een forse opgave om de 
sporen en het emplacement zo aan te passen dat de spoorambities voor extra treinen 
en de doorkoppeling van regionale treinen mogelijk wordt. Het gaat dan om de 
configuratie van de sporen in en rond het station maar ook het realiseren van een 
vierde spoor richting Europapark. Prorail voert hiervoor in opdracht van de provincie 
Groningen een planstudie voor uit onder de titel Knoop Groningen. De spoorweg-
problematiek van de Esperantostraat is in de Knoop Groningen in financiële zin 
opgenomen voor 20 miljoen euro. 
 
 
 


